
Protokół  Nr 29/09 

z posiedzenia komisji gospodarki mienia komunalnego i budŜetu 
dnia 25 maja 2009 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 800

Zakończenie posiedzenia godz.1030

Posiedzenie komisji otworzył  i  prowadził Przewodniczący Komisji  Daniel Wilk ,  który powitał
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
niniejszego protokołu oraz wójt  gminy i  zastępca oraz w części  dotyczącej  spraw finansowych
skarbnik gminy .
W posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Ksawery Nyks .
W  posiedzeniu uczestniczyli mieszkańcy Grabowa w osobach ;
Pan Paweł Janoch i Pan Hubert Lis .
Na podstawie  listy  obecności  przewodniczący  komisji  stwierdził  quorum przy którym  komisja
mogła obradować i podejmować prawomocne opinie i decyzje .
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały .
Porządek obrad posiedzenia , komisja przyjęła jednogłośnie w brzmieniu jak niŜej :
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 29 maja  2009 r.
4.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów 
   Opinia komisji na sesję 
5.Analiza  realizacji  budŜetu gminy za I-szy kwartał  2009 rok 
   Opinia komisji 
6.Sprawy róŜne  
7.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad.1
Jak wyŜej .
Ad.2
Protokół  Nr  28/09  z  poprzedniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  jednogłośnie  bez
odczytywania .
Ad.3
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliŜszej sesji , komisja je
przeanalizowała i przedyskutowała , wysłuchała wyjaśnień , a następnie wydała opinię jak niŜej :

  -projekt uchwały Nr XXVIII /214/09 w sprawie  upowaŜnienia Kierownika Gminnego
   Ośrodka Pomocy  Społecznej w Stargardzie Szczecińskim do podejmowania działań wobec
   dłuŜników alimentacyjnych – komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt 
   uchwały 
  -projekt uchwały Nr XXVIII/215 /09  w sprawie zmian budŜetu gminy na 2009 r. zmiany

        limitów wydatków  na wieloletnie programy inwestycyjne oraz zmiany wydatków na 
        programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej , 
        niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez państwa członkowskie     
        ( EFTA) oraz innych środków zagranicznych niepodlegających zwrotowi
        Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia do tego projektu uchwały przedstawionego przez 
        Skarbnik Gminy , pozytywnie i jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały   

  -projekt uchwały Nr XXVIII/216/09  w sprawie zmiany Uchwały w sprawie przyjęcia 
    „ Planu Odnowy  Miejscowości Strachocin „ gmina Stargard Szczeciński – komisja 
   pozytywnie i jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały   
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-projekt  uchwały Nr XXVIII/217/09  w sprawie przystąpienia Gminy Stargard Szczeciński do
 projektu    „Moje gimnazjum - moja szansa „ realizowanego w ramach Priorytetu IX Rozwoju
 wykształcenia i kompetencji w regionach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki , 

      Działanie 9.1. wyrównanie szans edukacyjnych i zapewnienia wysokiej jakości usług 
 edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty , Poddziałanie 9.1.2 Wyrównanie szans 
 edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie 
 róŜnic  w  jakości  usług  edukacyjnych-  komisja  jednogłośnie  i  pozytywnie  zaopiniowała
projekt uchwały .  

Ad.4
Przewodniczący komisji przedstawił  i  omówił  informację o stanie dróg na terenie gminy po
okresie zimowym oraz plan  budowy i remontów, w trakcie omawiania  na bieŜąco   wyjaśniono
wątpliwości i pytania .
Za pozwoleniem przewodniczącego komisji mieszkaniec Grabowa Pan Janoch Paweł przedstawił
propozycję- plan  do rozwaŜenia  i dyskusji przez  radę , o której poinformowany był  juŜ  wójt
gminy  , aby gmina pokryła koszt zakupu materiału ( tłuczeń wapienny z cukrowni Kluczewo,
cena  -  2  zł/1  t)   ,  a  rolnicy  pokryją  koszt  transportu  i     własnym  sprzętem  dokonają
rozplantowania tego tłucznia na drogach dojazdowych do pól  .  Pan Janoch potwierdził  ,  Ŝe
Stowarzyszenie działające w Grabowie dostarczy taki plan  , przedstawi kolejność dróg polnych
do renowacji i określi tonaŜ .
Przewodniczący komisji  odnosząc się  do propozycji  powiedział ,Ŝe warto  ją  rozwaŜyć  ,  ale
naleŜy pamiętać o nie  załatanych drogach  w centrach wielu wsi .
Wójt Gminy – powiedział m.in. ,Ŝe naleŜy wykorzystywać inicjatywy mieszkańców biorąc pod
uwagę fakt ,iŜ sami zrobią , a koszt zakupu materiału nie jest duŜy . 
Komisja jednogłośnie przyjęła następującą opinię do w/w tematu : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu bez zastrzeŜeń przyj ęła informacj ę o
stanie dróg na terenie gminy po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów.
Informacja stanowi załącznik do protokołu .
Ad.5
Przewodniczący komisji omówił informację z wykonania budŜetu gminy za I-szy kwartał
 2009 r. , w trakcie  dyskusji na bieŜąco skarbnik gminy wyjaśniła wątpliwość i odpowiadała   na
pytania .
Komisja jednogłośnie przyjęła następującą opinię : 
Komisja  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  BudŜetu  pozytywnie  zaopiniowała  wykonanie
budŜetu gminy za I-szy kwartał 2009 r. 
Ad.6
Przewodniczący komisji odczytał pismo Firmy Energy on West Sp. z o.o. z dnia 13 maja 2009 r,
informujące o złoŜonym w Urzędzie Gminy piśmie dotyczącym zmiany studium uwarunkowań i
kierunków  zagospodarowania Gminy Stargard Szczeciński  w zakresie lokalizacji elektrowni
wiatrakowych w rejonie miejscowości Grabowo dla farmy Grabowo-Małkocin do pisma znak  :
PP,7323-2/09 z dnia 13.05.2009 r. -, które równieŜ odczytał przewodniczący.
Obecny na posiedzeniu Pan Paweł Janoch rozdał wszystkim  obecnym ksero  załącznika , który
zawierał oprócz obszarów  zaznaczonych  pod fermy wiatrowy , tereny naleŜące wg wyjaśnień
do Pani Wandy Wilk .              
Pan Janoch powiedział ,Ŝe firma  wnosi o przywrócenie pierwotnego obszaru   i  dalej m.in.
zaznaczył ,Ŝe niektórzy mieszkańcy Grabowa są zaniepokojeni samym trybem wykreślenia tych
obszarów  podczas obrad ostatniej sesji, bo wcześniejsze opinie  były inne, co spowodowało i
jakie przyczyny były takiej reakcji, czy wpływ miało  posiadanie  gruntów przez Panią Wilk .
Drugą rzeczą  jak zaznaczył Pan Janoch to wyrzucenie tego obszaru bez dokonania  gruntownych
analiz,  koleją  rzeczą o której mówił Pan  Janoch to zorganizowanie dla radnych warsztatów w
Grabowie  ,  bo  potrzebna  jest  dyskusja  pomiędzy  mieszkańcami,  a  radnymi  o  przyszłości
Grabowa stwierdził , iŜ rozwiązanie tego konfliktu i dojście do porozumienia jest najlepsze przy
stole  . Na końcu poprosił, aby Pan Daniel Wilk odniósł się do poruszanych  kwestii .
Wójt Gminy – wypowiedział swoje zdanie , iŜ jest przekonany Ŝe kwestie dotyczące własności
gruntów   nie miały Ŝadnego wpływu na decyzję  i dodatkowo dodał ,Ŝe w radzie gminy nie było
i nie ma takiej sytuacji , aby interes prywatny na cokolwiek rzutował . Wójt równieŜ dodał , iŜ
jest zwolennikiem rozmów .
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Przewodniczący  Komisji  Daniel  Wilk  odnosząc  się  do  wcześniejszych  wypowiedzi  ,
przypomniał  o zachowaniu mieszkańców Grabowa podczas przerwy w obradach sesji wobec
jego osoby  ,  o  komentarzach na  stronie  internetowej .Przypomniał  ,Ŝe komisja  większością
głosów negatywnie zaopiniowała projekt uchwały i oświadczył ,Ŝe nigdy w Ŝaden sposób nie
wpływał na decyzję czy opinię komisji .
Odnośnie  braku  ekspertyzy  to  przewodniczący  m.in  powiedział  ,Ŝe  działamy  na  podstawie
pewnych  dokumentów ,a tutaj nie ma normy dopuszczającej i ,Ŝe rada gminy dba o to ,aby
gospodarka przestrzenna szła w dobrym kierunku  , a w załoŜeniach Studium tereny zostały
zapisane  pod zabudowę  jednorodzinną  i  turystykę   .  Głównym argumentem jak  powiedział
przewodniczącym , było oddziaływanie elektrowni wiatrakowych  w stosunku do mieszkańców .
Odnośnie  organizacji  warsztatów  terenowym  w  m.  Grabowo  to  decyzja  naleŜy  do
Przewodniczącego Rady Gminy  .
Radna  GraŜyna  Gajewska  –  zapytała  się,  dlaczego  zaleŜy  rolnikom  ,  aby  na  ich  terenach
posadowione były elektrownie wiatrowe ?
Pan Paweł Janoch odpowiedział  m.in.  ,  Ŝe zmniejszona liczba elektrowni   wiatrowych moŜe
zniechęcić  inwestora  ,  drugi  argument  to  dochód  w  postaci  czynszu  dzierŜawnego  ,  trzeci
argument  to  protestuje  8  osób  i  oni   mają  posłuch  i  dlatego  sprawa  dotycząca  odbioru
społecznego do tego mają słuŜyć warsztaty . Wracając do zachowań w przerwie obrad sesji , p.
Paweł Janoch stwierdził ,Ŝe są  twardymi  ludźmi , bo według niego sprawa nie była czysta , a
czwarty  argument  to  dofinansowanie  działań  społecznych  i  tutaj  Stowarzyszenie  Przyjaciół
Grabowa negocjuje z inwestorem pakiet finansowy    .
Pan  Hubert  Lis  –  poinformował  o  kwocie   100  tys  zł  ,  na  remont  budynku  po  byłej  sali
gimnastycznej w Grabowie z przeznaczeniem na bibliotekę i siłownię , oraz teren przyległy do
tego budynku z przeznaczeniem  na cele rekreacyjne np. kort tenisowy , celem jak powiedział p.
Janoch jest pozyskanie środków od tej firmy , bo jeŜeli gmina przekaŜe budynek na ten cel to  są
firmy budowlane i w czynie społecznym wykonana będzie adaptacja tego budynku . 
Pan  Hubert  Lis  poinformował  o  współpracy  z  samorządem  niemieckim  odnośnie  parku  w
Grabowie w ramach programu unijnego , kwota na wejście to 500 tys zł  i  zapytał się  ,  czy
mogliby przedstawicieli z Niemiec skierować do gminy , gdzie moŜna by było porozmawiać na
temat współpracy . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe zadanie to jest z programu ITEREG 4 , a porozmawiać moŜna
jak najbardziej , lecz takie środki musiałby być zapisane w budŜecie .
Zastępca wójta przypomniał ,Ŝe w budŜecie są zapisane środki w wysokości 3 500 zł na nagrody
dla  uczestników konkursu  „  Najestetyczniejsza   wieś  w  Gminie  Stargard  „  ,  gdzie  w roku
ubiegłym odbyła się pierwsza edycja na nowych zasadach, zapytanie dotyczyło czy naleŜy tą
zasadę kontynuować ,czy ją  zmienić  , bo jest opinia Ŝe taka forma się nie sprawdziła .
Przewodniczący komisji  zaproponował ,aby ta  sprawę przedyskutować na sesji .
Radna GraŜyna Gajewska – zapytała się jak będzie wyglądała kontrola posesji odnośnie wywozu
nieczystości .
Zastępca Wójta odpowiedział ,Ŝe gmina posiada wykaz osób, kto nie  posiada pojemnika na
śmieci  i  nie  jest  podłączony  do  kanalizacji   ,  jest  propozycja  aby  prosić  o  kwit  wywozu
nieczystości   płynnych w przypadku tych miejscowości gdzie nie ma kanalizacji , Ŝe  naleŜy
egzekwować regulamin . 
Przewodniczący komisji odnosząc się do kontroli w tych miejscowości gdzie nie ma kanalizacji
powiedział, Ŝe nie naleŜałoby karać mieszkańców , poniewaŜ odzew jest taki aby wybudować
kanalizację lub oczyszczalnie przydomowe . Przewodniczący powiedział , Ŝe do decyzji wójta
naleŜy czy będzie  kontrola „ szamb” w tych miejscowościach  gdzie nie ma kanalizacji.
Przewodniczący równieŜ poruszył temat drogi naleŜącej do starostwa , gdzie nie moŜna uzyskać
pozwolenia na wycinkę drzew, bo nie jest przekazana .
Zastępca wójta wyjaśnił ,Ŝe droga naleŜy do skarbu państwa i do momentu przekazania drogi na
mienie gminy , właściwym organem w sprawie  wycinki drzew jest starostwo powiatowe . 
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Ad.7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Daniel  Wilk podziękował
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie .

Protokołowała :                                                                                         Przewodniczący Komisji :
Zofia Stoczkowska                                                                                         Daniel Wilk 
Data sporządzenia :                                                                                   Data podpisania :
2009.05.25                                                                                                 2009. ...............................


